《阅读理解——应用文》学习指南
【学习目标】

1.通过试题了解应用文的命题特点； 

2.掌握应用文阅读的解题策略； 

3.根据文体特点，运用解题策略，准确理解应用文。
【学法指导】
1、 了解应用文的文体特点：
应用文是实用型文体，包括广告、书信、通知等。高考英语阅读理解中的应用文多见广告类应用文，也有少量书信类应用文。应用文的话题涉及生活的方方面面。语言格式鲜明，简洁精炼，主题突出，信息丰富。
2、 应用文阅读的命题特点：
应用文命题以细节理解题为主，包括主旨大意、推理判断、文章出处、写作手法等题型。
3、 应用文阅读的解题方法：
1、 应用文的题目针对性很强，细节理解题为主，注意阅读文中的小标题，通过题目中的关键词定位原文寻找答案；
2、 应用文格式鲜明，文章的首段和尾段往往体现了文章的写作目的和作者的写作意图，同时也能判断文章的出处；
3、 应用文中含有丰富的信息，需要联系文体特征和对内容进行异同对比，做出合理的推理判断。
【学习任务】

一、回顾近5年北京市应用文考点与适应性训练试题对比：

	年份
	2020
	2019
	2018
	2017
	2016
	2015

	主题
	平衡车
	志愿者组织
Global Development Association
	广告
The Space and Aviation Center
	杂志广告
TOKNOW Magazine
	感谢信
	广告
Revolutionary TV Ears

	词数
	305
	263
	274
	241
	306
	303

	考点1
	细节题（2）
	细节题（3）
	细节题（3）
	细节题（4）
	细节题（2）
	细节题（2）

	考点2
	主旨题（1）What is the main purpose of this passage?
	
	
	
	主旨题（1）  Tani wrote the letter in order to_______
	推断题（1）   This advertisement is made believable by__


二、 典型例题分析
北京市适应性训练应用文阅读
                                                                 A
If you’re looking to buy a gift for your children, why not keep up with the trend and get the best hoverboard?
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What is a Hoverboard?
A hoverboard is a two-wheeled personal transportation device. It’s electrical, portable and became highly popular in 2015 in reference to a popular 1980’s movie. Typically, this self-balancing device operates like a powered skateboard.
                                                                                                                 hoverboard                                   

How Does a Hoverboard Work?
The device may have many designs, but the mechanism itself isn’t complicated. Basically, a standard hoverboard contains:

• Battery: stores the electrical power. Almost all hoverboards use a high-wattlithium-ion battery.

• Gyroscope (one for each wheel): allows riders to tilt (倾斜) the hoverboard while maintaining balance and adjusting their direction.

• Motor (one in each wheel): provides the power to the wheels to keep the rider balanced and upright.

• Logic board: functions as the hoverboard brain. It processes data—your speed, tilt, etc.—and sends information to the motors. This unit controls the power of the board so riders can adjust their speed.

All the above components work together to control the power and tilt of the hoverboards so the rider is balanced, upright and moving at a controlled speed.

Why Buy a Hoverboard?
Undoubtedly, hoverboards are cool. You’ve probably seen kids riding one around the house. They’re a phenomenon and everybody wants in. So, why deny your kids and prevent them from being part of this trend?

Where is a hoverboard legal?
Despite their wild popularity, hoverboards have yet to become “street-legal”. Currently, some places prohibit anyone under 16 from using these devices, and hoverboards are banned in academic institutions and public places, like campus buildings, parks, shopping malls and subway stations. Some places have also put speed limits on the devices and restricted their use to bike paths. However, open areas—including your yard—are free of these restrictions.

本文是一篇应用文，属于广告类，目的是推荐平衡车作为送孩子礼物的选择。文章从车的特点，工作原理，推荐理由和使用地点等角度对平衡车，一件新潮的礼物，进行了推介。
31.
The logic board of a hoverboard can  
.

A．store electricity
B．power the wheels
C. send information to the riders
D. receive data and give command
【答案】D

【解析】细节题。原文在How Does a Hoverboard Work?（平衡车的工作原理） 

Logic board: functions as the hoverboard brain. It processes data—your speed, tilt, etc.—and sends information to the motors. This unit controls the power  of the board so riders can adjust their speed.介绍了主板的功能：平衡车的大脑。负责加工数据，如速度，倾斜度等，并将信息发送给马达。它控制平衡车以便让骑行者能调整速度。因此主板的功能就是接收数据并（向马达）发出指令。A. 储存电力 B.给轮子动力 C.向骑行者提供信息均不符合文意。
32.
According to the passage, a hoverboard can be used  
.

A．on campus
B. in parks
C. on bike paths
D. in shopping malls

【答案】C
【解析】细节题。原文在Where is a hoverboard legal?(平衡车合法使用的地点)
      Currently, some places prohibit anyone under 16 from using these devices, and hoverboards are banned in academic institutions and public places, like campus buildings, parks, shopping malls and subway stations. Some places have also put speed limits on the devices and restricted their use to bike paths.现在有些地方禁止16岁以下的人使用平衡车，而且在学术机构和公共场所禁止使用平衡车，如校园内部建筑，公园，大型购物商场，地铁车站等。有些地方会对平衡车限速，限定在自行车道上使用。语言积累：restrict sb. / sth. to a place,限制（在某范围），因此，可以排除答案A（校园附属于academic institution）、B、D，答案为C。
33.
What is the main purpose of this passage?

A.  To evaluate a gift’s quality. 

B.  To recommend a gift choice.

C. To compare new hoverboard models.

D. To clarify functions of the latest hoverboards.
【答案】B
【解析】主旨题。这是一篇应用文，文章的写作目的通常在首段和尾段。文章第一段：If you’re looking to buy a gift for your children, why not keep up with the trend and get the best hoverboard? 如果想给孩子买个礼物，何不赶潮流买个最时髦的平衡车呢？点明了文章的写作目的是推荐平衡车作为孩子的礼物。A.评价礼物的质量 C.比较新款平衡车 D.阐述最新平衡车的功能。答案为B。
